
ارزش يك طلبه و روحانى به القاب و عناوين نيست علت سانحه فوكر 100 قشم اير در مشهد مشخص شد
آيت االله علم الهدى: 11 ماه پس از حادثه

قدس  نماينــده ولى فقيه در خراســان 
رضوى گفــت: ارزش يك طلبه و روحانى به 
القاب و عناوين نيســت، بلكه در اخلاص و 
نوكرى براى امام زمان(عج) اســت و درسى 
كه خوانده مى شود بايد براى نوكرى و خدمت 

بهتر به امام عصر(عج) باشد...

قدس  گزارش نهايى سانحه فرود اضطرارى 
فوكر 100 قشــم اير كه بهمن پارســال در 
فرودگاه مشهد فرود اضطرارى داشت منتشر 
شد. در تاريخ 24 دســامبر 2018، سازمان 
هواپيمايى كشورى گزارش نهايى تحقيقات 

خود انتشار...
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توجه به توسعه اقتصادى و دنبال كردن  سياست هاى اقتصاد مقاومتى 
گزارش قدس از روستايى

گرفتار در مرز نامريى 

همت آباد 
براى آبادانى همتى 

مى خواهد

.......صفحه 3 

استاندار جديد خراسان رضوى در گفت و گو با قدس برخى از برنامه هايش را تشريح كرد
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گزارش هاى قدس
معاون وزير را به مشهد كشاند

وعده حل مشكلات 
فاضلاب چرمشهر

تا 9 ماه آينده 

قدس   سال هاست كه رسانه هاى مختلف از مشكلات منطقه 
همت آباد نوشته اند. مسئولان ومديرانى نيز از سر تكليف گاه گاهى 

به سراغ اين منطقه رفته و از اوضاع...

قدس   انتشار گزارش هاى متعدد از وضعيت فاضلاب شهرك 
چرمشهر مشهد ســرانجام معاون وزير صمت را از پايتخت به 
مشــهد كشاند تا از نزديك شــاهد روند اجراى پروژه ساخت 
تصفيه خانه شهرك چرمشهر باشد. با اين پيش زمينه اگر قرار 
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.......صفحه 2 

مراسم دانش آموختگى مرزبانى و 
دريابانى نيروى انتظامى در مشهد  

برگزار شد

اجراى مانور 
و عمليات  رزمى 

در آموزشگاه 
 ثامن الائمه

قدس   پنجمين دوره مراســم دانش آموختگى 
مرزبانــى و دريابانى آموزشــگاه علمى تخصصى 
ثامن الائمه(ع) نيروى انتظامى در مشهد برگزار شد.
فرمانده نيروى انتظامى در حاشــيه اين مراسم  با 
بيان اينكه برنامه ما اين است كه تا پايان سال 98 
همه شــهرهاى بالاى 100 هزار نفر داراى پليس 
فتا باشند، گفت: اميدواريم با تأمين اعتبار از سوى 
دولت بتوانيم در ســاير شــهرها نيز پليس فتا را 
راه اندازى كنيم. سردار حسين اشترى در پنجمين 
دوره مراســم دانش آموختگى مرزبانى و دريابانى 
آموزشــگاه علمى تخصصى ثامن الائمه(ع) نيروى 

انتظامى در مشهد اظهار داشت...



رزم حسينى جايگزين رشيديان شد

بالاخره كليددار استاندارى خراسان رضوى آمد 
��ر

على محمدزاده   ســرانجام طلسم 
تعيين اســتاندار براى خراسان رضوى 
پس از 45 روز از خداحافظى اســتاندار 
پيشين شكست و عليرضا رزم حسينى 
با حكم وزير كشور استاندار اين استان 
شــد.هر چند تعلل وزارت كشــور در 
هفته هاى گذشــته موجب انتقاد همه 
دست اندركاران شده بود، اما با نگاهى 
به عملكرد رزم حسينى در زمان تصدى 
اســتاندارى كرمان اندكى از بار منفى 
اين تأخير كاســته مى شــود چراكه به 
اســتناد اخبار و گزارشات متعددى كه 
در رســانه هاى استانى كرمان منعكس 
اســتاندارى موفق  شده، رزم حسينى 
بوده و توانســته در مدت حضور خود 
دســتاوردهاى  كرمان  دراســتاندارى 

خوبى براى اين استان داشته باشد. 
توجه وى به بخش خصوصى و از ســوى 
ديگــر اطمينان ســرمايه گذاران به وى 
توانســته عاملى براى سرعت بخشيدن 
به روند توسعه يا حداقل پويايى صنعتى 
كرمان شود كه انتظار مى رود شاهد تداوم 
اين رويه در خراســان رضوى باشيم. با 
اين وصــف اميدواريم خراســان رضوى 
به عنــوان بزرگ ترين اســتان صنعتى 
ايران بعد از تهران با وجود اســتاندارى 
چون رزم حســينى كه خود نيز تجارب 
فراوانى در حــوزه فعاليت هاى اقتصادى 
بخش خصوصى دارد و بخوبى دغدغه ها 
و مشكلات اين حوزه را مى شناسد بتواند 
به جايگاه واقعى خود برگردد.لازم به ذكر 
است كه با نگاهى به سوابق رزم حسينى 
و نحوه برخورد او با مسائل و حتى مديران 
مشخص است كه وى مديرى ميدانى ودر 
بحث كار بى تعارف اســت؛ لذا اميدواريم 
مباحثى چــون جناح بندى ها تأثيرى بر 
تعامل مديران مختلف با وى نداشته باشد 
وخدمت رســانى اولويت نخست همگان 

باشد.

  سوابق رزم حسينى
عليرضا رزم حسينى در مقطعى از دفاع 
مقدس قائم مقام سردار قاسم سليمانى، 
فرمانده لشــكر 41 ثاراالله بوده اســت. 
جانبازى در عمليــات خيبر و دريافت 
نشان فتح از دست رهبر معظم انقلاب 
و حضــور به عنوان يكى از بنيان گذاران 
بنياد حفظ آثار و نشر ارزش هاى دفاع 
مقدس و رياســت اين بنياد در ســال 
1368 از جمله ســوابق وى در ســپاه 

پاسداران است.رياست ستاد فرماندهى 
سپاه هفتم صاحب الزمان(عج) كه لشكر 
ثاراالله و ســپاه اســتان كرمان را اداره 
كرده، آخرين مســئوليت رزم حسينى 
در سپاه پاسداران اتقلاب اسلامى است.

وى با پايــان جنگ پس از اخذ مدرك 
كارشناســى علوم اقتصادى و بازرگانى 
از دانشگاه شهيد باهنر كرمان و انتقال 
به بنياد مســتضعفان، اقدام به تأسيس 
چند كارخانه در اســتان كرمان كرده 
اســت.عضويت در هيئت مديره شركت 
سرمايه گذارى و توسعه استان كرمان، 
هيئت مديره  رياســت  و  مدير عاملــى 
مدير عاملى  كرمــان،  صنعتى  مجتمع 
شركت ماشــين آلات راهسازى كرمان، 
مشــاور بازرگانى بنياد مســتضعفان و 
جانبازان، رياست هيئت  مديره شركت 
دوهزار،  آليــاژكاران  فلــزى  صنايــع 
مدير عاملى شركت تكنوپروم (ويرجين 
تكنوپروم  ايلند)، مدير عاملى شــركت 
جنرال تريدينگ، مدير عاملى شــركت 
ماشــين آلات راهســازى كاترپيــلار، 
نايب رئيســى انجمن توليد كنندگان و 
وارد كنندگان ماشين آلات ساختمانى و 
معدنى كشور و رياست مجمع شركت 
آســتانه ريل جهت انجــام پروژه هاى 
ريلى كشــور از جمله سوابق اجرايى و 

اقتصادى رزم حسينى است.

در حوالى امروز2

آيت االله علم الهدى:
  ارزش يك طلبه و روحانى

 به القاب و عناوين نيست 

تسنيم: نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى گفت: ارزش يك 
طلبه و روحانى به القاب و عناوين نيســت، بلكه در اخلاص و 
نوكرى براى امام زمان(عج) است و درسى كه خوانده مى شود 

بايد براى نوكرى و خدمت بهتر به امام عصر(عج) باشد. 
آيت االله سيد احمد علم الهدى در ديدار با جمعى از طلاب قم 
و تهران در مشهد اظهار داشت: كسى كه وارد عرصه طلبگى 
مى شود بايد خود را وقف نوكرى امام عصر(عج) كند. اگر كسى 
به دنبال پست و مقام و كسب درآمد وارد اين عرصه شود هيچ 
چيز به دست نمى آورد، زيرا درآمد يك شاگرد سوپرماركتى از 
يك طلبه و روحانى بيشتر است.وى افزود: وقتى مبناى فعاليت 
يك طلبه و روحانى نوكرى امام زمان(عج) باشد هيچ مقام و 
موقعيتــى براى او جلوه گرى ندارد. اگر غير از اين باشــد جز 
ضرر و بدبختى هيچ چيزى در پى نخواهد داشت و راهى كه 
انتخاب كرده اشتباه است. نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى 
خاطرنشان كرد: علم، سواد و موقعيت اجتماعى براى يك طلبه 
در صورتى مؤثر است كه بتواند هرچه بيشتر در خدمت امام 
عصر(عج) قرار گيرد و براى آن حضرت مفيد و مؤثر واقع شود. 
وى افزود: امروز دشمنان متحد شده اند تا نگذارند حاكميت 
سراســرى حضرت مهدى(عج) بر دنيا پرتو افكن شود. كسى 
مى تواند در خدمت امــام زمان(عج) قرار بگيرد كه در جبهه 
سخت و نرم وارد شود و دشمن را سركوب و با آن مبارزه كند.

  نصب كاشى ماندگار
 سر در منزل استاد آجر تراش 

قدس: با حضور معاون اســتاندار و فرماندار نيشابور، مدير كل 
ميراث فرهنگى، صنايع دســتى و گردشگرى خراسان رضوى، 
برخى از اعضاى شــوراى شهر، مسئولان و مردم نيشابور كاشى 
ماندگار بر سر در منزل اســتاد محمد قاسم اخويان آجر تراش 
پيشكســوت مرمت بناهاى تاريخى و معمارى ســنتى نصب 
شــد.ابوالفضل مكرمى فر مدير كل ميراث فرهنگى اســتان در 
حاشيه مراسم نصب كاشــى ماندگار استاد اخويان گفت: استاد 
اخويان بيش از نيم قرن در زمينه هنر آجر تراشى و مرمت بناهاى 
تاريخى فعاليت داشته است.وى ادامه داد: اين پيشكسوت مرمت 
بناهاى تاريخى و معمارى سنتى خراسان رضوى داراى سبكى 
مخصوص در آجر تراشى و تزئينات معمارى سنتى است كه به 

عنوان ميراث فرهنگى در فهرست ملى به ثبت رسيده است.

  افتتاح نمايشگاه كامپيوتر در مشهد

ايرنا:  هشتمين نمايشگاه شــهر هوشمند، بيست و يكمين 
نمايشگاه بين المللى كامپيوتر و نمايشگاه تخصصى تجهيزات 
و فناورى هاى حفاظتى و امنيتــى، امداد و نجات و ايمنى و 
آتش نشانى به صورت همزمان در محل نمايشگاه بين المللى 
مشــهد گشــايش يافت. مدير امور نمايشــگاهى نمايشگاه 
بين المللى مشهد در حاشــيه مراسم افتتاح اين نمايشگاه ها 
افزود: نمايشگاه بين المللى كامپيوتر در سالن هاى ابوسعيد و 
مولوى و نمايشگاه شهر هوشمند در سالن فردوسى و در قالب 
250 غرفه برگزار شده است.محمد جواد محبى افزود: 125 
غرفه از اين تعداد مربوط به شــركت هاى كامپيوترى و 125 

غرفه نيز در اختيار استارتاپ هاست.

  جزييات فوت دانشجوى
 دانشگاه فردوسى مشهد

ايسنا: معاون فرهنگى ودانشجويى دانشگاه فردوسى جزييات 
فوت على كرجى، دانشجوى كارشناسى ارشد مهندسى برق 
اين دانشگاه را تشــريح كرد.حميدرضا طاهرى، اظهار كرد: 
على كرجى، دانشجوى 24 ساله كارشناسى ارشد مهندسى 
برق دانشــگاه فردوسى اهل زاهدان 11 دى ماه ساعت 2:30 
بعدازظهر از ســلف به خوابگاه دانشگاه بازمى گردد و ساعت 
حدود 3 بعدازظهر زمانى كه در اتاق تنها بوده است از ناحيه 
قلب خود احساس ناراحتى مى كند و حالش به هم مى خورد، 
سپس بلافاصله اورژانس دانشگاه در خوابگاه حاضر شده و وى 
را به بيمارستان فارابى نزديك به دانشگاه منتقل مى كند، اما 
متاسفانه باوجود تلاش هاى تيم پزشكى وى در ساعت 3:40 
بر اثر ايست قلبى در بيمارستان فوت مى كند.وى افزود: زمانى 
كه تيم اورژانس دانشگاه در خوابگاه حاضر شده، اين دانشجو 
همچنان علايم حياتى داشــته و وى را بيمارســتان منتقل 
كرده اند. معاون فرهنگى ودانشجويى دانشگاه فردوسى با اشاره 
به اينكه مرحوم على كرجى ظاهراً از قبل دچار عارضه قلبى 
بوده است، تأكيد كرد: دوستان اين دانشجو مى گويند كه وى 
روز گذشته ساعت 3 بعدازظهر با آن ها تماس گرفته و پس از 

آن گويا دچار حادثه شده است. 

  ديدار فرمانده مرزبانى استان
 با خانواده شهيد «فنايى»

قدس: فرمانده مرزباني استان خراسان رضوى در رأس هيئتى 
به ديدار خانواده شهدا رفت.ســردار «جان نثار» در اين ديدار 
گفت: خداوند به خانواده شــهدا صبــر ويژه اي عنايت نموده 
است، چرا كه شــهدا و خانواده معزز آن ها از جايگاه ويژه اي 
برخوردارند.حجت الاسلام و المسلمين «راميار» رئيس عقيدتى 
سياسى فرماندهى مرزبانى استان خراسان رضوى هم اظهار 
داشــت: هر وقت محضر خانواده شهداى مرزبانى مى رسيم، 
احساس آرامش به ما دست مى دهد. ما مديون خانواده شهداى 
مرزبانى هستيم. يقين بدانيد كه در اين پازل تأمين امنيت كه 

كشور ما دارد فرزندان شما سهم به سزايى داشته اند.
 مدافعان وطن سند افتخارى هستند براى خانواده شهدا. 

مراسم دانش آموختگى مرزبانى و دريابانى 
نيروى انتظامى در مشهد  برگزار شد

  اجراى مانور راپل و عمليات نمادين
 رزمى در آموزشگاه ثامن الائمه 

قدس: پنجمين دوره مراســم دانــش آموختگى مرزبانى و 
دريابانى آموزشــگاه علمى تخصصــى ثامن الائمه(ع) نيروى 

انتظامى در مشهد برگزار شد.
فرمانده نيروى انتظامى در حاشــيه اين مراسم  با بيان اينكه 
برنامه ما اين است كه تا پايان سال 98 همه شهرهاى بالاى 
100 هزار نفر داراى پليس فتا باشند، گفت: اميدواريم با تأمين 
اعتبار از سوى دولت بتوانيم در ساير شهرها نيز پليس فتا را 
راه اندازى كنيم. سردار حسين اشترى پنجمين دوره مراسم 
دانش آموختگى مرزبانى و دريابانى آموزشگاه علمى تخصصى 
ثامن الائمه(ع) نيروى انتظامى در مشهد اظهار داشت: جرايم 
در فضاى مجازى نســبت به سال گذشته رشد 80 درصدى 
داشته كه نيروى انتظامى با توجه به ظرفيت ها و آمادگى هاى 
خود توانسته بيش از 80 درصد جرايم اين حوزه را كشف كند.
وى درباره تجهيزات واگذار شده گفت: نيروهاى ما با توجه به 
تعهد، تخصص و جانفشانى هاى خود توانسته اند مأموريت ها را 
به خوبى انجام دهند، آمار رضايت مندى مردم از ناجا كه توسط 

دستگاه هاى بيرونى انجام شده گواه اين صحبت ما است.
سردار اشــترى اضافه كرد: برخى از تجهيزات در مرز توسط 
وزارت دفاع به نيروى انتظامى اختصاص داده شــد اما بخش 
اعظمى از آن باقى مانده كه اميدواريم دولت و مجلس شوراى 
اسلامى اين تجهيزات را در اختيار وزارت دفاع قرار دهند كه 
اين وزارتخانه نيز تجهيزات را در اختيار نيروى انتظامى قرار 
دهد.فرمانده ناجا خاطرنشان كرد: جلسات متعددى با عزيزان 
در ســتاد كل و وزارت دفاع برگزار شده كه اميدواريم هر چه 
سريعتر نسبت به تأمين تجهيزات مورد نياز ناجا براى انجام 
بهتر مأموريت ها اقدام كنند.گفتنى است اجراى مانور راپل و 

عمليات نمادين رزمى از ديگر برنامه هاى اين مراسم بود.
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 اكرمى: چند روز پيش يك عضو شوراى پنجم شهر مشهد در گفت و  گو با يكى 
از رسانه هاى استان مدعى شد، كه «ما براى خط 2 و براى سال 97، اجازه انتشار 
400 ميليــارد اوراق را از دولت گرفته ايم. در واقع براى اين كه بتوانيم خط را از ميدان 
شريعتى به شهرك سلامت برسانيم، تجهيزات بايد نصب و ايستگاه ها ساخته شود. براى 
تجهيزات از رقم پيمانكار حدود 30 ميليون يورو باقى مانده است،نوسانات قيمت ارز در 
اين جا خود را نشــان مى دهد و اين 30 ميليون يورويى كه قرار اســت براى سال 97 
تجهيزات خريدارى شود، هنوز خريدارى نشده، زيرا پيمانكار حدود 280 ميليون يورو 
تعهدات ارزى داشته و بخشى از اين تعهدات ارزى در سال 96 و بخشى مربوط به سال 
97 و قسمتى هم با توجه به مسائل ارزى احتمالاً به سال 98 انتقال يابد.» در واقع خانم 
گندمى مدعى است كه براى خريد تجهيزات و تكميل خط 2 قطار شهرى مشهد حداقل 
30 ميليون يورو مورد نياز اســت. اين درحالى است كه خليل موحدى يكى از اعضاى 
شوراى چهارم شهر مشهد مى گويد: «تمام تجهيزات خط 2 قطارشهرى در شوراى قبلى 
خريدارى و مونتاژ واگن ها براى حمايت از صنعت داخلى به واگن سازى تهران داده شد، 
تعدادى در گمرك جنوب ماند كه پرداخت حق گمرك و آزاد شدن آن وظيفه پيمانكار 
اســت نه شهردارى؛ بنابراين هيچ مراوده ارزى نداشته و نداريد... لطف بفرماييد تفريغ 
بودجه سال هاى 95 و 96 قطار شهرى را كه مورد تأييد فرماندارى وقت قرار گرفته روى 
سايت شورا بگذاريد.»ماجرا وقتى جالب تر مى شود كه بدانيم كيانوش كيامرز مديرعامل 
شركت قطارشهرى مشهد هم در همين خصوص اسفندماه سال گذشته گفته بود كه 
«يكى از برنامه هاى قطار شهرى در سال آينده با توجه به تأمين بودجه ها تكميل خط 2 
قطارشهرى تا پيروزى و شهرك سلامت است، اين قول را مى دهيم در سال 97 كل خط 
2 قطارشهرى مشهد را به بهره بردارى برسانيم».اما همين مقام مسئول چند روز پيش 
درســخنانى متفاوت اظهار داشته است: «سال آينده در مجموع نياز به 1100 ميليارد 
تومان اعتبار براى ادامه اجراى خط 2 و3 قطار شهرى مشهد داريم كه به صورت جدى 
درحــال پيگيرى براى تأمين اين مبلغ هســتيم.» دليل اين تناقض درگفتار مقام هاى 
مسئول قبلى و فعلى در چيست؟ اگر بودجه تأمين شده چرا سخن از كسرى بودجه به 
ميان مى آيد؟ اگر تجهيزات قبلاً خريدارى شده، ماجراى خريد تجهيزات در دوره جديد 

شوراى شهر چيست ؟
 

  تجهيزات را خريده ايم
درهمين خصوص،مجتبى بهاروند رئيس كميســيون حمل و نقل و ترافيك شــوراى 
اســلامى شهر مشــهد به خبرنگار ما مى گويد: عمليات اجرايى باقيمانده خط 2 قطار 
شــهرى مشهد، مطابق زمانبندى در حال پيشرفت اســت. وى مى افزايد: اين مسير را 
تا بهار آينده به صورت استاندارد، راه اندازى خواهيم كرد. اين عضو شوراى شهر مشهد 
خاطرنشــان مى كند: خريد تجهيزات مورد نياز، انجام شده و هيچ مشكلى در اين بين 
وجود ندارد. بهاروند تصريح مى كند:عمليات تكميل و اتمام خط 2 قطار شهرى مشهد در 
حال انجام است. متأسفانه تأثيرات منفى مشكلات ارزى اخير در برخى از قسمت ها دامن 
ما را هم گرفته، اما اكنون بدون هيچ مشكلى در حال انجام فعاليت هستيم. بودجه كامل 

تأمين شده و تمام و كمال به دست ما رسيده و مشكلى نداريم. 

  تجهيزات خريدارى نشده اند
در مقابل اين اظهارات اما مدير روابط عمومى شركت قطار شهرى مشهد به خبرنگار ما 
مى گويد: اكنون درخط 2 قطار شهرى يكسرى تجهيزات به صورت كامل خريدارى شده، 
برخى ديگر را بايد بخريم و براى بعضى ديگر از تجهيزات، توافقات لازم صورت گرفته و 
قراردادها را بسته ايم، اما نياز است كه ابتدا پول آن را واريز كنيم تا شركت هاى خارجى 

تجهيزات و لوازم خريدارى شده را براى ما ارسال نمايند. 
سيد امير رضا حسينى مى افزايد: در تلاشيم تا بر مشكلات ارزى كه در مقابل ما وجود 
دارد غلبه كنيم و بتوانيم اعتبارات لازم را جذب و براى شركت هاى مد نظر ارسال نماييم 
تا آن ها تجهيزات را برايمان بفرستند. قول مى دهم روزى كه مشكل ارزى رفع شود طى 

دو تا حداكثر سه ماه، خط 2 قطار شهرى مشهد به صورت كامل افتتاح شود. 
مدير روابط عمومى قطارشهرى خاطرنشان مى كند: عمليات سازه اى ايستگاه هاى خط 
2 رو به اتمام است؛ اما يكسرى تجهيزات مانند ريل، سيگنالينگ و... اگر براى ما ارسال 
نشود و به دستمان نرسد، نمى توانيم خط را راه اندازى كنيم. اين موارد در گرو برطرف 
شدن مشــكلات ارزى است. راهكارهاى بســيار زيادى را هم ديده و بررسى كرده ايم. 

اميدواريم كه هر چه سريع تر به نتيجه برسيم. 
وى در مورد تناقض در گفته هاى مهندس كيامرز، مديرعامل قطار شهرى مشهد طى 
ماه هاى گذشته نيز مى گويد: تصور كنيد بودجه ما ثابت است. در زمان مصاحبه ابتدايى 
قيمت دلار 3000 تومان بوده اســت. اكنون بودجه ما همان رقم و دلار 10 هزار تومان 
شده است. در واقع قول هاى لازم به ما داده شد و تا حدود زيادى جذب اعتبار انجام شد، 
اما قرار بوده مرحله به مرحله تجهيزات خريدارى شود كه متأسفانه در بين راه با افزايش 
قيمت ارز روبه رو شديم. وى اعلام كرد: اكنون براى تكميل خط 2 قطار شهرى مشهد 
همان 30 ميليون يورويى كه خانم گندمى گفته اند را كم داريم. چه بسا ممكن است نياز 

بودجه اى ما حتى از آن بيشتر هم بشود.

 ابهام جدى در خريدن يا نخريدن تجهيزات خط 2 قطار شهرى

استاندار در گفت و گو با قدس برخى از برنامه هايش را تشريح كرد
توجه به توسعه اقتصادى و دنبال كردن

 سياست هاى اقتصاد مقاومتى 
وحيد اكرمى: استاندار جديد خراسان رضوى گفت: اولين اولويت 
من در اســتان خراســان رضوى توجه به توسعه اقتصادى و دنبال 
كردن سياســت هاى اقتصاد مقاومتى است. عليرضا رزم حسينى 
در گفت و گو با خبرنگار قدس آنلاين گفت: توسعه اركان اقتصادى 
را هماهنــگ و از آن ها كمك و بهره خواهيم گرفت. تلاش خواهم 
كرد تا نمايندگان مجلس شــوراى اســلامى، كارآفرينان، سرمايه 
گذاران، ائمه محترم جمعــه و اركان حكومت را براى پياده كردن 

سياســت هاى اقتصاد مقاومتى با يكديگر هماهنگ نموده و از توانايى هاى آن ها استفاده كنم.
وى افزود:همچنين موضوع حاشيه نشينى شهر مشهد مورد توجه جدى دولت است. اميدوارم 
با همكارى همه نهادهاى مربوطه بتوانيم اقدامات مؤثرى انجام دهيم تا به كاهش آسيب هاى 
اجتماعى در اســتان كمك شود.وى عنوان كرد: اســتاندار وظايف جامعى دارد. بايد به طور 
همزمــان موضوعات اقتصــادى، فرهنگى، اجتماعى، امنيتى و سياســى را دنبال كند و من 
مى خواهم تا اندازه اى كه مقدور باشد از تمام ظرفيت هاى استان استفاده كرده و بهترين شرايط 
را براى مردمان عزيز خراســان رضوى رقم بزنم. درعين حال نگاه ويژه اى به مسائل اقتصادى 
خواهم داشت و توسعه اقتصاد مقاومتى از اولويت هايم خواهد بود.وى ادامه داد: موضوع اقتصاد 
مقاومتى چندين ســال اســت كه توســط مقام معظم رهبرى مورد توجه قرار دارد و در نام 
گذارى هاى ســال از آن ياد مى برند؛ ما هم روى اين جريــان متمركز خواهيم بود؛ اين بدان 
معنى نيست كه ديگر بخش ها را در نظر نمى گيريم، اما بايد گفت كه دنبال كردن سياست هاى 
اقتصادى براى من بســيار با اهميت و اولويت كارهايم خواهد بود.استاندار خراسان رضوى در 
مورد انتخاب معاونان و همچنين فرماندار مشهد، گفت: براى اينكار هنوز فرصت هست و با دقت 

و تأمل معاونان استاندار و فرماندار مشهد انتخاب خواهند شد.

  استقبال نويسندگان شهرستان تربت 
حيدريه از اولين عصرانه داستان انقلاب 

قدس: در اولين جلســه عصرانه داستان انقلاب، نويسندگان 
مشهدى ميهمان شهر تربت حيدريه بودند. در آستانه چهلمين 
سالگرد پيروزى انقلاب اسلامى، عصرانه هاى داستان انقلاب در 
قالب سلسله  نشست هاى داستان ميهمان در شهرستان هاى 
تربت حيدريه، تربت جام و مشــهد با حضور نويسندگانى از 
اســتان خراسان رضوى و كشــور برگزار مى شود كه در اولين 
جلسه عصرانه داستان انقلاب، نويسندگان مشهدى و مسئولان 
فرهنگى استانى، ميهمان شــهر تربت حيدريه بودند. افشين 
تحفه گر معــاون فرهنگى و مطبوعاتــى اداره كل فرهنگ و 
ارشــاد اسلامى خراسان رضوى، شــروع عصرانه هاى داستان 
انقلاب از شــهر تربت حيدريه را بــه فال نيك گرفت و اظهار 
داشت: شهرســتان تربت حيدريه از پيشگامان مبارزه با رژيم 
ستم شــاهى بــود و از ماجراهاى مبارزات مــردم اين منطقه 
مى توان داستان هاى ماندگارى را خلق كرد بنابراين اميدوارم 
اين جلسات در طول سال نيز تداوم پيدا كند. در اين برنامه كه 
با ابتكار رئيس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامى شهرستان تربت 
حيدريه در محل رباط تاريخى تهمينه برگزار شد، على رستمى 
فرماندار تربت حيدريه و محمد امانى رئيس شــوراى شهر نيز 
حضور داشتند.در ادامه داستان هاى نويسندگان خراسانى قرائت 
شد و مورد نقد و بررسى قرار گرفت. گفتنى است عصرانه هاى 
داستان انقلاب كار مشترك معاونت فرهنگى و مطبوعاتى اداره 
كل فرهنگ و ارشاد اســلامى خراسان رضوى و حوزه هنرى 
انقلاب اسلامى خراسان رضوى، پس از تربت جام و فريمان، در 

دهه فجر امسال در مشهد به ايستگاه پايانى مى رسد.

پورحسين: دانش آمــوز ناحيه 6 مشهد قهرمان دوچرخه سوارى كشور شد. بنيامين 
فنايى دانش آموز دبيرستان انديشه ايرانيان اين ناحيه در مسابقات استعدادهاى برتر 
دوچرخه ســوارى كشــور، قهرمان دوچرخه سوارى كشور شــد و به اردوى تيم ملى 
جمهورى اسلامى ايران جهت اعزام به مسابقات المپيك سال « 2020 توكيو» دعوت 
شــد. بنا به اعلام فدراسيون دوچرخه سوارى، اردوى تداركارتى پسران 28 دى تا اول 
بهمن مــاه در محل كمپ تيم هاى ملى مجموعه ورزشــى آزادى تهران برگزار و نيز 
نخستين دوره مسابقات استعدادهاى برتر دوچرخه سوارى پسران روزهاى اول و دوم 

آذر ماه امسال در مشهد برگزار شده است.

  دانش آموز مشهدى قهرمان 
دوچرخه سوارى كشور شد

 استاندار جديد خراسان رضوى گفت: اولين اولويت 
من در اســتان خراســان رضوى توجه به توسعه اقتصادى و دنبال 
كردن سياســت هاى اقتصاد مقاومتى است. عليرضا رزم حسينى 
در گفت و گو با خبرنگار قدس آنلاين گفت: توسعه اركان اقتصادى 
را هماهنــگ و از آن ها كمك و بهره خواهيم گرفت. تلاش خواهم 
كرد تا نمايندگان مجلس شــوراى اســلامى، كارآفرينان، سرمايه 
گذاران، ائمه محترم جمعــه و اركان حكومت را براى پياده كردن 
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رئيس شعبه سيار تعزيرات حكومتى 
خراسان رضوى خبر داد 

 اجتناب برخى مراكز فروش مرغ در 
مشهد از عرضه به اميد گران تر شدن 

ايرنا: رئيس شــعبه ســيار تعزيرات حكومتى خراســان 
رضوى گفت: برخى مراكز فروش گوشــت مرغ در مشهد 

روز چهارشنبه از عرضه آن خوددارى كردند.
اميــد جليلى در جريان بازرســى از مراكز فروش مرغ در 
ميدان اســتقلال مشــهد افزود: اغلب اين مراكزبا داشتن 
گوشــت مرغ به اميد گران تر شدن آن از عرضه خوددارى 

مى كردند.
وى با بيان اينكه نرخ مصوب براى هر كيلو گوشــت مرغ 
98 هزار ريال است، اظهار داشت: تعداد محدودى از اين 
واحدها با ديدن گشــت تعزيرات حكومتى اقدام به عرضه 

مرغ به كيلويى 138 هزار ريال كردند.
وى گفت: به دليل حضور نداشــتن مأموران گشــت هاى 
نظارتى اداره كل صنعت، معدن و تجارت و گشت بازرسى 
اتاق اصناف مشهد در اين بازرسى، برخوردهاى ديروز در 
حــد دادن تذكر براى درج قيمــت و توزيع مرغ به مردم 

صورت گرفت.

 زبان چراغ ها تا پيش بينى در رانندگى

على محمد زاده: بسيارى از ما با شنيدن واژه چراغ راهنمايى 
تنها تصويرى كه از آن داريم همان شكل سنتى چراغ راهنمايى 
با ســه رنگ است، اما در قوانين پليس راهور انواع ديگرى از 
چراغ ها نيز وجود دارند كه در ادامه براى آشــنايى بيشتر به 

مواردى از آن ها اشاره مى كنيم.

 چراغ هاي راهنمايي با پيكان راهنما
برخي از چراغ هاي راهنمايي و رانندگي به منظور كنترل 
جهت حركت ترافيك در تقاطع ها طراحى شــده اند. اگر 
شــما مي خواهيد مستقيم به مسير خود ادامه دهيد بايد 
به چراغ هاي دايره اي شــكل توجــه نماييد، اما اگر قصد 
گــردش و تغيير مســير حركت را داريد بــه پيكان هاي 

موجود در چراغ ها توجه كنيد.
چــراغ دايره اي قرمز همــراه با چراغ پيكاني ســبز؛ اين 
حالت به اين معني اســت كه شما نمي توانيد به حركت 
به صورت مســتقيم ادامه دهيد، اما در صورتي كه قصد 
حركت در جهت پيكان سبز را داريد مي توانيد با احتياط 
اين كار را انجام دهيد. به خاطر داشــته باشــيد شما به 
عنوان راننده بايد به تمامي عابران پياده كه در حال عبور 

از تقاطع هستند راه بدهيد.
چراغ دايره اي ســبز همراه با چراغ پيكاني ســبز؛ در اين 
حالــت عبور مســتقيم و گردش در جهــت پيكان مجاز 

مي باشد.
چراغ دايره اي ســبز و چراغ پيكان قرمز؛ عبور مستقيم 
مجاز بوده، ولي گردش به سمت پيكان غير مجاز مي باشد.
در هنگامــي كه جريان ترافيك غير معمول بوده و يا برق 
قطع مي باشــد، پليس راهنمايــي و رانندگي مي تواند 
وظيفه كنترل ترافيك را به عهده بگيرد. شــما به عنوان 
يك راننده بايد از دســتورات پليس اطاعت كنيد و به ياد 
داشته باشيد دستورات پليس بر تمام قوانين و چراغ هاي 

راهنما و تابلوها اولويت دارد.

 پيش بيني در رانندگي
در هنگام رانندگي و قبل از مواجه شــدن با خطر ســعي 
كنيد احتمال بروز خطرات را پيش بيني نماييد. به عنوان 
مثال اگر قصد ورود به يك تقاطع را داريد كه چراغ عبور 
براي شــما سبز است، احتمال دهيد كه شايد يك راننده 
متخلــف قصد عبور از چراغ قرمز را داشــته باشــد. پس 

بااحتياط و نگاه به اطراف تقاطع از آن عبور نماييد. 
هنگامــي كــه خودرويي در كنار خيابان يــا جاده توقف 
كرده است اين احتمال را در نظر بگيريد كه شايد راننده 
خودرو ناگهان از خودرو پياده شــود. پس فضاي مناسب 
براي خودروهاي پارك شــده در نظــر گرفته و با رعايت 
فاصله مناســب از كنار آن ها عبور كنيد. همچنين سعي 
كنيد حركات خودرو شــما براي ديگــر كاربران راه قابل 
پيش بيني باشــد. به عنوان مثال بــراي خروج از بزرگراه 
بايد خط عبور خود را قبل از رسيدن به خروجي انتخاب 
كرده و با اســتفاده از چراغ راهنما خــود را در وضعيت 

مناسب قرار دهيد.

رئيس كل دادگسترى خراسان رضوى:
  رويكرد رياست قوه قضائيه رسيدگى 

به مناطق محروم است
فارس: رئيس كل دادگســترى خراســان رضوى گفت: 
رويكرد رياســت قوه قضائيه رســيدگى به مناطق محروم 
اســت كه اين مهم بــا ارتقاى دادگاه به دادگســترى در 

داورزن اتفاق افتاد.
حجت الاسلام على مظفرى روزگذشته در مراسم ارتقاى 
دادگاه عمومى داورزن به  دادگســترى و افتتاح دادسراى 
عمومــى و انقلاب و معرفى دادســتان اين شــهر گفت: 
عملكرد موفق دادگاه در تراز شهرســتان موجب شــد تا 
با افتتاح دادســرا به عنوان مطالبات مردمى در كوتاه ترين 
مدت طى تير ماه ســال جارى موافقت شود و امروز پس 
از فراهم شدن مقدمات آن مراسم ارتقا برگزار و دادستان 

نيز معرفى شد.
وى ادامه داد: موقعيت داورزن در ورودى غرب خراســان 
رضوى از اهميت ويژه اى برخوردار اســت و نيازمند اين 
ارتقا بود، اميدوارم همچنان با كاهش پرونده هاى قضايى 

در اين شهرستان روبه رو باشيم.
گفتنى است، در اين مراسم محمد دهنوى به عنوان اولين 

دادستان و رئيس دادسراى داورزن معرفى شد.

يك مسئول اعلام كرد
بدهى 300 ميلياردى شركت هاى بيمه به 
انجمن حمايت از بيماران سرطانى مشهد

خيريه  انجمن  على پور: 
حمايت از بيماران سرطانى 
مشهد طى 14 ماه گذشته 
بيش از 30 ميليارد تومان 
طلب  بيمه  سازمان هاى  از 
دارد كه بيشترين ميزان به 
اجتماعى  تأمين  بيمه هاى 

و بيمه مربوط مى  باشد.
رئيس هيئــت مديره انجمن خيريــه حمايت از بيماران 
سرطانى مشــهد با بيان اين مطلب در جمع خبرنگاران 
گفت: زمانى كــه دلار 2000 تومان بوده ما 10 ميليون 
دلار طلب داشــتيم كه ارزش اين مبلغ با دلار بالاى 10 
هزار تومانى حالا 5 برابر شده است اين درحالى است كه 
طى همين زمان ما 900 ميليــون تومان براى ماليات و 

دارايى پرداخت كرده ايم. 
حميد مستشارى با اشاره به اينكه در حال حاضر هر روز 
به طورميانگين 5000 خدمت به هزار بيمار مراجعه كننده 
در مركــز تخصصى راديوتراپــى و انكولوژى امام رضا(ع) 
ارائه مى شود، افزود: در آغاز فعاليت اين مركز درمانى در 
سال 1386 سرانه خدمت به بيماران حدود 3000 تومان 
مى شد كه اين ميزان حالا به 33 هزار تومان رسيده است. 
همچنين با وجود افزايش هزينه ها سعى كرده ايم كيفيت 
خدمات افت و ضعفى نداشته باشد كه اين امر نيز به علت 

هميارى ومشاركت خيرين بوده است.
درادامه همين نشســت دكتر غلامحسن خدايى، معاون 
اجتماعى دانشــگاه علوم پزشكى مشهد با بيان اينكه در 
حال حاضر 75 مؤسســه وتشــكل مردم نهــاد در حوزه 
ســلامت در اســتان خراســان رضوى فعاليت مى كنند، 
تصريــح كرد: به دليل تنگناهاى اقتصادى در ســال هاى 
اخير در اغلب مؤسســات خيريه اى و ســمن ها شــاهد 
افت مشــاركت هاى مردمى بوده ايم درحالى كه در حوزه 
حمايت از بيماران ســرطانى خيــران همچنان با جديت 

فعاليت مى كنند.
وى همچنين افزود: بيمارستان 200 تخت خوابى ناظران 
كه يكى از مجهزترين مراكز درمانى در شرق كشور است 
با همت انجمن خيريه حمايت از بيماران سرطانى مشهد 
در زمينى به مساحت 18 هزار مترمربع و با زيربناى 28 
هزار مترمربع با پيشــرفت فيزيكى بيش از 70 درصد در 
دست ساخت است كه پيش بينى مى شود تا سال آينده 

افتتاح شود.
قائم مقام رئيس دانشــگاه علوم پزشــكى مشهد با اظهار 
گلايه از عملكرد ســازمان هاى بيمه خاطرنشــان كرد: با 
توجه به اينكه تشــخيص زود رس ســرطان مى تواند در 
درمان آن اثرگذار باشــد، اما سازمان هاى بيمه تعهدى را 

براى انجام غربالگرى سرطان نمى پذيرند. 
خدايى درادامه با اشــاره به علل مؤثر در بروز ســرطان 
گفــت: خدمات درمانى به بيماران ســرطانى در 5 محور 
مى باشــد كه از ابتــداى خرداد ماه امســال اين خدمات 
براســاس دســتورعمل هاى مديريــت شــيمى درمانى 

وزارتخانه ارائه مى شود. 
چنانكه 5 مركز پيشــگيرى و تشــخيص زودهنگام فعال 
دولتى تحت پوشــش دانشــگاه علوم پزشكى مشهد در 
بيمارســتان هاى امام رضا(ع)، اميد و شهيد هاشمى نژاد 
مشهد و نيز بيمارستان موسى بن جعفر(ع) قوچان و شهيد 

مدرس كاشمر فعال است.

در بيمارستان امام رضا(ع) مشهد انجام شد
 عمل موفقيت آميز برداشت غده 

تيروئيد به روش اندوسكوپى
قدس: عمل برداشــت غده تيروئيد به روش آندوسكوپى 
در مركز آموزشى پژوهشى درمانى امام رضا(ع) مشهد با 

موفقيت انجام شد.
اين عمل به همت دكتر شهريار عزيزى متخصص جراحى 
عمومى و فلوشــيپ جراحى درون بين لاپاراســكوپى بر 

روى يك بيمار خانم 26 ساله انجام شد.
دكتر شهريار عزيزى در اين باره اظهار كرد: در اين عمل 
كه براى نخســتين بار در دانشــگاه علوم پزشكى مشهد 
انجام شد، غده تيروئيد با استفاده از روش لاپاراسكوپى و 
با برش يك و نيم سانتيمترى از طريق زير بغل خارج شد.
وى بــا بيان اينكه اين روش زمان دسترســى به تيروئيد 
را كاهش مى دهد خاطرنشان كرد: دراين عمل در ناحيه 
گردن بيمار هيچ برشــى انجام نمى شود و از نظر زيبايى 

نيز نسبت به عمل باز اثر بهترى دارد.
وى با اشــاره به اينكه ايــن روش يك روش كم تهاجمى 
است، خاطر نشان كرد:علاوه بر كاهش درد،زمان بسترى 

بيمار نيز كاهش مى يابد.

خيريه  انجمن 
حمايت از بيماران سرطانى 
 ماه گذشته 
 ميليارد تومان 
طلب  بيمه  سازمان هاى  از 
دارد كه بيشترين ميزان به 
اجتماعى  تأمين  بيمه هاى 

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 صداى اعتراض مردم را بشنويد
برخى اعضاى شوراى شهر به جاى اينكه نماينده مردم باشند و يادشان باشد كه با رأى همين 
مردم به شورا راه پيدا كرده اند، نماينده شهردارى هستند كه اصلاً صداى اعتراض مردم نسبت 

به اليت را نمى شنوند!
915...526

 نمايندگان به مشكلات سهامداران پديده رسيدگى كنند
نمايندگان مجلــس در خراســان رضوى 
بخصوص نمايندگان مشهد هيچ كارى براى 
مشــكلات اقتصادى بخصوص وضع پديده 
وســهامداران آن نكردند كه موجب شــده 
تنها استانى باشد كه شركت ها و مردم دچار 

مشكلات بسيار باشند.
935...8297

 سرعتگيرهاى غيراستاندارد
سرعتگيرهاى بدون رنگ در خيابان ها سبب 
خراب شدن ماشين ها مى شود، چرا رنگشان 
نمى كنند، ارتفاعشــان هم اندازه برج ميلاد 

است، آخر چرا به فكر مردم نيستيد.
936...5795 

 حمل و نقل گلبهار را دريابيد
لطفاً به مسئولان گلبهار يك نفر بفهماند كه با اين حجم مردم اتوبوس بيشترى بگذارند تا مردم 

از آمدن به گلبهار پشيمان نشوند. اين اتوبوس ها جوابگوى مردم نيست.
930...5213 

 عامل ترافيك و آلودگى
كمــى به خيابان ها و ميادين و چهارراه هاى شــهرمان دقت كنيد؛ عامل اصلى ترافيك و 
بــه دنبــال آن آلودگى هوا و صوتى را دريابيد، با اين چراغ هــاى چهارتا پنج زمانه! لطفاً 

پيگيرى كنيد.
935...7219

 نمره غير قابل قبول خط 20 
خط 20 كه از پايانه الهيه به ســمت پايانه آزادى تردد مى كند خدمات رســانى بسيار 
ضعيفى داشــته و به صــورت نامنظم تردد مى كند، به طورى كه ســرفاصله اين خط 
گاهى تــا 30 دقيقه نيز طــول مى كشــد و اتوبوس هاى آن به جهــت اينكه دولتى 
هستند، فرسوده و فاقد سيســتم گرمايشى مى باشند. از طرفى اغلب اتوبوس هاى آن 
در محل ايســتگاه خود در پايانه الهيه حضور ندارند و در هر مكانى كه دوســت دارند 
در پايانــه توقف مى كنند. حتى گاهى اوقات يك اتوبوس در بيرون از پايانه يك برگه 
ســفيد به نشــانه خط 20 بر محل شيشــه جلو خود نصب مى كند و بدون توجه به 
مســافرانى كه در ايســتگاه حضور دارند از ايســتگاه خارج مى شود. از آن جا كه اين 
خط تنها اميد ســاكنان منطقه عصمتيه براى رسيدن به مركز شهر است از مسئولان 

تقاضا داريم به وضعيت آن رسيدگى كنند.
915...7720

 نمايندگان به مشكلات سهامداران پديده رسيدگى كنند
نمايندگان مجلــس در خراســان رضوى 
بخصوص نمايندگان مشهد هيچ كارى براى 
مشــكلات اقتصادى بخصوص وضع پديده 
وســهامداران آن نكردند كه موجب شــده 
تنها استانى باشد كه شركت ها و مردم دچار 

سرعتگيرهاى بدون رنگ در خيابان ها سبب 
خراب شدن ماشين ها مى شود، چرا رنگشان 
نمى كنند، ارتفاعشــان هم اندازه برج ميلاد 

محبوبــه على پــور سال هاســت كه 
رســانه هاى مختلــف از مشــكلات منطقه 
همت آباد نوشته اند. مسئولان ومديرانى نيز 
از سر تكليف گاه گاهى به سراغ اين منطقه 
رفته و از اوضاع نابســامان آن اظهار تأسف 
كرده اند و ســرانجام همه اين واكنش ها با 
گذشت زمان به فراموشى سپرده شده است. 
اين درحالى اســت كه شــگفت انگيز ترين 
مســئله در اين ناحيه نه ســيماى ظاهرى 
آشــفته كه مرز نامريى اســت كــه ميان 
خدمات و امكانات مورد نياز ساكنان كوچه 
شــهيد غلامى با اهالى ديگر كوچه هاى اين 

منطقه وجود دارد.

 گلايه اهالى
خط و خــط و خط؛ شــيارهاى پرشــمار 
فاضــلاب خانگى را از زيــر درهاى خانه ها 
توى جوى هميشــه لبريز وسط كوچه روان 
مى كنــد. جويى كه با بــوى متعفنش هيچ 
شــباهتى به نهرهاى كوچه باغ هاى قديمى 
ندارد. راسته كوچه اى كه نمى دانيم به كجا 
ختم مى شود را پشــت سر مى گذاريم و به 
عده اى از زن ها مى رســيم، با آن ها كه هم 
صحبت مى شــويم همهمه ها بالا مى گيرد و 

سر شكايت هايشان باز مى شود.
يكى كه بزرگ تر از ديگران به نظر مى رسد، 
مى گويد: كســى توجهى بــه جدول گذارى 
و جمــع كردن فاضلاب ها ندارد. تابســتان 
كه وضع بدتر اســت مى خواهيــم در خانه 
اســتراحت كنيــم از بــوى تعفــن كلافه 

مى شويم. 
او مى افزايد: خيلى از زن ها براى گلايه مندى 
از اين موضوع به شورا مراجعه كردند، اما نه 
تنها رسيدگى نشد كه توهين هم شنيديم.

يكــى ديگر از زنان مى گويــد: به دهيارهم 
كــه مراجعه كرديــم، گفت بودجــه تمام 
شــده! چطور براى بقيــه كوچه ها بودجه 
داشتيد كه آســفالت كنيد اما براى همين 

يــك كوچه بودجــه تمام 
زباله  جمع آورى  پول  شد؟ 
را كــه روزى 4000 تومان 
اســت را محاسبه مى كنند 
و اگــر كســى پولــش را 
نپردازد وقتــى به دهيارى 
مى شــود،  جريمه  مى رود، 
آسفالت  براى  برنامه اى  اما 

و فاضلاب محله ندارند.
چند پيرمــرد هم كه روى 
پلــه اى نشســته و آفتاب 

مى گيرنــد، مى گوينــد: چرا بايد شــورا و 
دهيــارى به ما فكر كنند؟ براى خودشــان 
كاخ ســاخته اند؟ هر جا هم كه كاخى باشد 

كوخ هاى زيادى ويران شده است.
يكــى از آن هــا مى گويد: هــر از گاهى كه 
مسئول و يا خبرنگارى براى بازديد مى آيد، 
شــورايى ها آن هــا را مى برنــد چند محله 
بزرگ تــر و مرتب تــر را نشــان مى دهند و 
آن ها هم مى روند. خود اعضاى شــوراها را 
هم نمى بينيم كه حــرف بزنيم. به اعضاى 
شورا هم كه از مشــكلات مى گوييم جواب 
مى دهند همين كه هســت! بودجه نداريم، 
بايد بودجه بيايد. چندين ســال است كه ما 
اينجاييم و وضع ما همين طور اســت هيچ 
تغييرى نكرده اســت. برويد از يكى از اين 
افراد شورا بپرســيد براى مردم اين سال ها 

چه كار كرده اند؟ 

 پلمب فقط براى چند ساعت 
هنوز چند قدم در امتداد كال پيش نرفته ايم 
كه دسته اى از سگ هاى ولگرد را مى بينيم 
كه در پيرامون گله اى از گوســفندان پرسه 
مى زنند. مردى ميانســال از دور به ســمت 
ما مى آيد ســر صحبت را با او باز مى كنيم. 
او مى گويــد: چند وقت پيــش اين محله از 
معتادها پاك سازى شد و مراكز فروش مواد 

را هم پلمب كردند!

اصلاً خبرى  او مى افزايــد: 
از پاكســازى نيست، امروز 
كــه خانــه و مغــازه اى را 
دوباره  فــردا  كنند،  پلمب 
باز مى شــود. شب ها اينجا 
مواد  اســت.  پا  به  غوغايى 
نخود  مثل  آشكار  فروش ها 
موادمخدر  انواع  كشمش  و 
از شيشــه تا حشــيش را 

مى فروشند. 
او ادامه مى دهد: 10 شــب 
بــه بعد اگــر بيايى در اطــراف همين كال 
زورگيرها و معتــادان خفتت مى كنند. قرار 
بوده اين كال پارك بشــود، بياييد تا ته اين 
كال برويم فقط 6 تا درخت كاشته اند. او با 
اشاره به سگ هاى ولگرد مى افزايد: سگ ها 
را ببينيــد اينجا خودم چند روز پيش ديدم 
كه سگ ها يك گوســفند را زنده زنده پاره 
كردند هنوز هم باقى جسدش مانده است. 

از مرد جدا مى شويم وبا همراهانم تا امتداد 
كال پيــش مى رويم، رديف درخت ها لباس 
تپه هاى  ميان  بينواها  پوشــيده اند.  پاييزى 
رها شده زباله؛ تصوير محوى از زيبايى شان 
را به رخ رهگذران مى كشــند. دلم برايشان 
مى سوزد درخت بودن هم شانس مى خواهد. 

 روزهاى شاد بى خبرى
گوشــه ميدانگاهى كناركال ميان تپه هاى 
پراكنده خاكى چند ســازه مختصر سيمانى 
كه شــبيه نيمكت هــاى پارك اســت رها 
شــده اند. چند پسربچه گوشــه اى مشغول 
بازى انــد. كمتــراز 500 متــر از آن ها در 
سراشــيبى كه به گندابى ختم مى شود سر 
چند نفر ديده مى شــود. يكى با خونسردى 
مواد مى كشــند.» پســر  مى گويد: «دارند 
بچه هــا كه مارا مى بينند دســت از بازى با 
توپ فرســوده مى كشند و با ذوق با عكاس 
به  وبــش مى كنند.آن ها  همراهمان خوش 

يك كف دســت زمين هموار؛ اشاره كرده و 
بــا افتخار مى گويند: «خودمان اين زمين را 
مرتب كرديم.» همه دانش آموز ابتدايى دوره 
اول هســتند و نوبت ظهر مدرسه مى روند.
ساعت حدود 11 ظهر است، اما آن ها هنوز 
مشــغول بازى هســتند. درحالى كودكان 
بى خبــر از زمانه را تــرك مى كنيم كه در 
كوچه پس كوچه هايى كه شبيه هم اند گاه 
آدم هايى را مى بينيم كه تفاوت فاحشــى با 
ديگر ســاكنان و اين محلــه مخروبه دارند. 

زنانى با سر و شكلى مرتب! 

 به سمت قلب تمدن
بــا راهنمايــى زنان بــه ســمت دهيارى 
مى رويــم. هر قدر بيشــتر پيــش مى رويم 
ســيماى خانه ها و كوچه ها بيشــتر تغيير 
مى كنــد، تاجايى كه ديگــر از جوى ميانه 
كوچه ها و دســت اندازهــاى خاكى خبرى 
رنگارنگ كثرت  مغازه هاى  دررديف  نيست. 
تعداد آرايشــگاه ها و لوازم آرايش فروشى ها 
چشــمگير است. ما به ســمت مقصد پيش 
مى رويم وهرلحظه جهان متفاوتى را تجربه 
مى كنيــم، گويا به قلب تمــدن اين منطقه 
رســيديم. بناى مرمرين سفيدى كه تابلوى 
طلايى رنگ دهيارى روى آن نصب شــده، 
جلوه خاصى به اين منطقه داده است. وارد 
ســاختمان شده و پله ها را بالا مى روييم اما 
مردجوانى كه دراتاق كارشناس فنى نشسته 
كوتاه و مختصر مى گويد: دهيار نيست.فردا 
صبح بياييد. بايد از خودشــان سؤالاتتان را 

بپرسيد. 

گزارش قدس از روستايى گرفتار در مرز نامريى 

همت آباد همتى تا آبادانى مى خواهد

شب ها اينجا غوغايى به 
پا است. مواد فروش ها 

آشكار مثل نخود و 
كشمش انواع موادمخدر 

از شيشه تا حشيش را 
مى فروشند

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 
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��ر گزارش هاى قدس معاون وزير را به مشهد كشاند

وعده حل مشكلات فاضلاب چرمشهر تا 9 ماه آينده 

هاشم رسائى فر: انتشــار گزارش هاى متعدد 
از وضعيت فاضلاب شــهرك چرمشــهر مشهد 
ســرانجام معاون وزير صمــت را از پايتخت به 
مشهد كشاند تا از نزديك شاهد روند اجراى پروژه 

ساخت تصفيه خانه شهرك چرمشهر باشد.
بــا اين پيش زمينه اگر قرار بر اين باشــد كه از 
7 صبح دنبــال خبر حضور معاون وزير صنعت، 
معــدن و تجــارت و بازديدش از شــهرك هاى 
صنعتى مشهد باشى تا اسم شهرك چرمشهر به 
ميان مى آيد نگاه ها همه سمت بزرگ ترين معضل 
و مشكل اين شــهرك يعنى سرنوشت فاضلاب 
مرگبار و خطرناك چرمشهر مى چرخد. قطعاً همه 
خبرنگارانى كه ديروز همراه محسن صالحى نيا 
كه ذيل معاونت وزارت صمت، مديرعاملى سازمان 
صنايع كوچك و شهرك هاى صنعتى ايران را نيز 
عهده دار اســت توقع داشــتند وقتى مدير هم 
استانى شــان در وزارتخانه از پروژه مهم تصفيه 
خانه چرمشــهر بازديد مى كند همراهش باشند 
تا بلكه وقتى صالحى نيا در جو تصفيه خانه قرار 
مى گيرد از او در مورد آنچه كه در آنجا مى گذرد و 
فاضلاب مرگبارش كه راهى كشف رود مى شود، 

پرسش كنند.

 ورود خبرنگاران به تصفيه خانه 
چرمشهر ممنوع!

جالب اينجاست كه تيم خبرى كه براى پوشش 
حضور معاون وزير دعوت شده بودند از مرحله اول 
بازديد وى كه مراحل انتقال فاضلاب مرگبار به 
كشف رود بود محروم شدند و فقط از مرحله دوم 
بازديدها موفق به پوشش اين بازديد شدند. اين 
يعنى خبرنگاران نبايد وارد سايتى مى شدند كه 
در حال حاضر مرگ به كشف رود صادر مى كند! 
خبرنگار و عكاس ما نيــز كه كنجكاوانه پيگير 
موضوع بودند نيز با ممانعت نگهبانان مجموعه 
موفق به ورود به پروژه تصفيه خانه چرمشــهر 
نشدند! اگر چه ما در روزنامه قدس پيشتر با انتشار 
گزارش هاى متعددى از روند ساخت تصفيه خانه 
چرمشهر مردم و مسئولان را از چند وچون آنچه 
كه دراين تصفيه خانه مى گذرد آگاه ساختيم و 
تا تحقق اين موضــوع بازهم اين كار را خواهيم 
كرد، اما ديروز وقتى از حضور خبرنگارما به داخل 
سايت پروژه ممانعت مى شود توجيه آن چيزى 
نمى تواند غير از اين باشد كه اتفاقاتى در آنجا دارد 
مى افتد كه نمايندگان افكار عمومى نبايد از آن 
آگاه شوند! يا اگر اين فرض را هم ناديده بگيريم 

قطعاً اين مورد خواهد بود كه 
واهمه اى از مواجهه خبرنگاران 
با معاون وزير در ســايت پروژه 
وجود داشته كه از حضور آن ها 

جلوگيرى شده است.
جز  دغدغه اى  كه  خبرنگارانى 
به ثمر رســيدن هرچه زودتر 
پروژه تصفيه خانه چرمشــهر 
ندارند و حتى در اولين مواجهه 
با صالحى نيا از دغدغه رسيدن 
تجهيزات و اختصاص بودجه و 
ارز براى پروژه چرمشهر پرسش 

مى كنند.

  ورود ادامه دار فاضلاب چرمشهر 
به كشف رود تا 9 ماه آينده

پاسخ معاون وزير به اين پرسشگرى خبرنگار ما 
رسيدن تمامى تجهيزات مورد نياز تصفيه خانه 
چرمشهر تا پايان ســال جارى است. مديرعامل 
ســازمان صنايع كوچك و شهرك هاى صنعتى 
ايران از پيشــرفت بالاى 70 درصدى سازه هاى 
پروژه خبر مى دهد و شهريور سال آينده را زمان 
افتتاح پروژه تصفيه خانه شهرك چرمشهر مشهد 
اعلام مى كند. اين به آن معناست كه حداقل 9 ماه 
ديگر فاضلاب مرگبار چرمشهر ميهمان كشف رود 

و مردم همجوار آنجاست!
صالحى نيا در مورد اين پرسش كه پيگيرى براى 
اختصاص ارز مورد نياز بــراى واردات تجهيزات 
تصفيه خانه به كجا ختم شــد نيز بــا ابراز اين 
موضوع كه ارز دولتى فقط به كالاهاى اساســى 
مــورد نياز اختصاص داده مى شــود و اين مورد 
در رديف 29 گانه كالاهاى اساســى نيســت از 
پيگيرى ها براى استفاده از ارز نيمايى براى خريد 
مايحتاج تصفيه خانه چرمشهر گفت: سرنوشت 
10 ميليارد تومان بودجه اى كه در ســفر رئيس 
جمهور به مشهد مصوب شده بود نيز در اظهارات 
مهندس مهديزاده، مديرعامل شركت شهرك هاى 
خراسان رضوى مشخص شد كه هنوز در رديف 
تخصيص هاى ملــى قرار دارد و پرداختى در اين 
مورد انجام نشده است و البته مديرعامل از انجام 

پيگيرى ها براى وصول اين مصوبه خبر داد.

  مواد اوليه و مشكلات ارزى
 گلايه توليد كنندگان

بازديــد از واحد توليدى منســوجات چرمى در 

شــهرك چرمشــهر مشهد، 
حضور در شــهرك صنعتى 
مشهد (جاده كلات) بازديد از 
خط توليد دستگاه هاى تصفيه 
آب خانگــى و مراحــل فاز 
چهارم اين شــهرك و حضور 
در شــهرك صنعتى توس با 
محوريت شنيدن ناگفته هاى 
برخى از فعالان صنعت چاپ 
و در پايان بازديد از شــهرك 
و  غذايى  فنــاورى صنايــع 
بيوتكنولــوژى و افتتاح واحد 
جواهرآلات  ساخت  آموزشى 
برنامــه ديروز معــاون وزير 

صنعت، معدن و تجارت بود.
برنامــه اى كه قســمت اعظــم گله گذارى هاى 
صنعتكاران سمت وسوى ارزى داشت و اين كه 
توانايى آن ها در تهيه مواد اوليه اى كه قرار است 
از خارج وارد شود چنان سخت و دشوار شده كه 
حتى حرف از تعطيلى واحدشان طى يكى دو ماه 

آينده مى زدند.
عمده پاســخ صالحى نيا به اين گلايه ها تلاش 
براى ثبت سفارش ها در سامانه نيما و دريافت ارز 
نيمايى براى سهولت انجام مايحتاج وارداتى بود. 
موضوعى كه حتى برخى از صنعتكاران از جمله 
برخى از فعالان صنعت چاپ از آن اطلاع چندانى 
نداشتند و با توضيحات معاون وزير قدرى به آينده 

كاريشان اميدوار مى شدند.

  حفظ و ارتقاء محيط زيست، اولويت مهم 
نواحى صنعتى

مســعود مهدى زاده مقدم مديرعامل شــركت 
شهرك هاى صنعتى اســتان خراسان رضوى،در 
اين بازديد از اولويت قرار دادن مســائل زيست 
محيطى در نواحى صنعتى و شهرك هاى تحت 

پوشش گفت.
وى در اين مورد اظهار داشت: يكى از اولويت هاى 
اصلى ما در شــهرك ها و نواحى صنعتى مسئله 
محيط زيســت بوده و تمام تلاش خود را براى 
حفظ و ارتقاى آن انجام خواهيم داد. وى تصريح 
كرد: اجراى پروژه ارتقاء و توســعه تصفيه خانه 
چرمشــهر با اعتبار بيــش از 180 ميليارد ريال 
از ســال 96 آغاز شــده و در حال حاضر داراى 

پيشرفت فيزيكى نزديك به 50 در صدى است.
مديرعامل شركت شــهرك هاى صنعتى استان 

خراسان رضوى با بيان اينكه اين تصفيه خانه در 
زمينى به مساحت 16 هكتار احداث شده است 
گفت: فرايند تصفيه آن به روش تصفيه فيزيكى، 
شــيميايى و بيولوژيكى بــوده و تمام فاضلاب 
شهرك صنعتى چرمشهر به اين تصفيه خانه وارد 

مى شود.
مهدى زاده مقدم ادامه داد: شركت شهرك هاى 
صنعتى اســتان با برخوردارى از 8 تصفيه خانه 
صنعتى، فاضلاب 14 هزار متر مكعب را در شبانه 

روز تصفيه مى كند.

 خودكفايى ايران 
در عرصه طراحى طلا و جواهر

همچنيــن معــاون صنايــع كوچك شــركت 
شهرك هاى صنعتى خراســان رضوى گفت: با 
افتتــاح واحد طراحى طلا و جواهر بســيارى از 
مشكلات مربوط به طراحى و توسعه گوهر سنگ ها 
براى ورود به بازار هــاى خارجى برطرف خواهد 

شد.
مجيد عليخواه معاون صنايع كوچك شــركت 
شهرك هاى صنعتى خراسان رضوى در حاشيه 
افتتــاح واحد طراحى طلا و جواهر با بيان اينكه 
ايران كشــور چهارم گوهرسنگ هاســت،گفت: 
صادرات كشــورمان در اين حوزه هشــت صدم 
درصد اســت كه اين فرصت بسيار خوبى براى 
كشــورمان اســت تا در اين حوزه فعاليت هاى 

بيشترى كند.
وى بــا بيــان اينكه، پيــش از ايــن در حوزه 
گوهرســنگ ها تمامــى طرح ها از كشــور هاى 
خارجى خريدارى مى شــد، افــزود: براى اولين 
بار در اســتان با حضور اســتاد بين المللى نحوه 
طراحى جواهر، طلا و گوهرسنگ ها آموزش داده

 مى شود.
عليخواه با اشاره به توسعه اين بخش در واحد هاى 
ديگر گفت: واحد تحقيق و توســعه  سنگ هاى 
قيمتى نيمه قيمتــى، بخش آموزش تخصصى 
تراش براى ســنگ هاى قيمتى و نيمه قيمتى، 
شــبكه تأمين مواد اوليه و بخــش فروش براى 
ايجاد ارزش افزوده در دو هفته آينده نيز افتتاح 

خواهد شد.
معاون صنايع كوچك شركت شهرك هاى صنعتى 
خراسان رضوى تصريح كرد: با توجه به وضعيت 
مطلوب كشورمان در حوزه  سنگ هاى زينتى، اين 
حوزه مى تواند ارز آورى خوبى را براى كشورمان 

داشته باشد. 

آب و �وا
 پيش بينى بارش بــاران و برف در اكثر 

مناطق خراسان رضوى 
قدس: هواشناســى خراســان رضوى اعلام كرد: طبق تحليل 
نقشــه هاى هواشناســى از امروز پنج   شنبه  استان تحت تأثير 
ســامانه بارش  زا قرار خواهد گرفت، كه با گســترش و استقرار 
كامل آن از بعدازظهر  درغالب نقاط استان شاهد وقوع بارش هاى 
رگبارى توام با رعدوبرق (در نواحى مستعد بارش تگرگ) و وزش 
باد شــديد خواهيم بود. اين سامانه با جريانات سرد نيز همراه 
اســت و انتظار مى رود باعث كاهش دما از اواخر وقت امروز در 
سطح استان گردد. بر اين اساس، شروع بارندگيها از بعدازظهر 
در نواحى غرب و شــمال غرب استان (در نواحى مستعد توام با 
رعدوبرق و احتمال بارش تگرگ) و وزش باد شــديد لحظه اى 
خواهد بــود . با توجه به حجم بارش  امــكان وقوع آبگرفتگى 
معابر در شهرســتان ها و سيلابى شــدن مسيل هاى استان در 
فاصله زمانى امروز و فردا جمعــه وجود دارد. طى فعاليت اين 
ســامانه (بويژه در روز جمعه ) وزش باد در غالب نقاط اســتان 
شديد با احتمال بروز خسارت پيش بينى مى شود. از اواخر وقت 
پنج شنبه بارش در نواحى سردسير بشكل باران و برف پيش بينى 
شــده است . طبق مدلهاى پيش يابى بيشترين حجم بارش در 
شهرستانها و توابع درگز، قوچان، چناران، كلات (بويژه ارتفاعات 
هزار مسجد)، سبزوار، جوين، جغتاى، خوشاب، نيشابور، ارتفاعات 
بينالود، فريمان، توابع تربت حيدريه و كاشمر، اطراف سرخس 
(بويژه نواحى غربى شهرستان) و همچنين در شهرستان مشهد 

مقدس پيش بينى مى شود.

�ود�
رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزى استان 

تشريح كرد
 آخرين وضعيت اعتبارات خراسان 

رضوى در لايحه بودجه سال 98
قدس: رئيس سازمان مديريت 
و برنامه ريزى خراســان رضوى 
آخريــن وضعيت اعتبــارات و 
درآمدهــاى پيش بينى شــده 
اســتان در لايحه بودجه سال 

آينده را تشريح كرد.
رضــا جمشــيدى درخصوص 
وضعيــت درآمدهاى اســتانى 
پيش بينى شــده براى استان خراسان رضوى در لايحه بودجه 
1398 كل كشــور اظهار كرد: درآمدهاى اســتانى پيش  بينى 
شده در لايحه بودجه 1398 براى استان خـــــراسان رضوى 
با 17,6 درصد رشــد نسبت به رقم مصوب سال قبل 41 هزار 
و 718 ميليارد ريال بوده كه اين رقم 3,6 درصد از درآمدهاى 
استان هاى كشور را تشــكيل مى دهد. وى ادامه داد: در لايحه 
بودجه ســال آينده 5,4 درصــد از درآمدهاى ملى اختصاص 
يافته به اســتان هاى كشــور به مبلغ 2988 ميليارد ريال به 
استان خراسان رضوى اختصاص يافته كه نسبت به رقم مصوب 
سال گذشته (2202 ميليارد ريال) 35,7 درصد افزايش يافته 
است. رئيس ســازمان مديريت و برنامه ريزى خراسان رضوى 
درخصوص درآمدهاى اختصاصى پيش بينى شــده استان در 
لايحه بودجه 98، عنوان كرد: درآمدهاى اختصاصى پيش بينى 
شده در لايحه بودجه 1398 براى استان خـــــراسان رضوى 
11 هزار و 44 ميليارد ريال اســت كه 6,8 درصد از درآمدهاى 

اختصاصى استان هاى كشور را تشكيل مى دهد.
جمشيدى با اشــاره به اعتبارات هزينه اى و تملك دارايى هاى 
ســرمايه اى، تصريح كرد: اعتبارات هزينه اى اســتان خراسان 
رضوى در لايحه بودجه 1398 با 22,5 درصد افزايش نســبت 
به رقــــم مشابه سال 1396 معادل 7297 ميليارد ريال بوده 
كه اين رقم معادل 5,7 درصد از اعتبارات هزينه اى استان هاى 

كشور است.
وى خاطرنشــان كرد: سهم استان خراســان رضوى در قانون 

بودجه سال 1397 نيز 5,7 درصد بوده است.
رئيس ســازمان مديريــت و برنامه ريزى خراســان رضوى در 
خصوص اعتبارات تملك دارايى هاى ســرمايه اى، تأكيد كرد: 
مجموع اعتبارات تملك دارايى هاى سرمايه اى استان خراسان 
رضوى در لايحه بودجه ســال 1398 بــا 1,2 درصد افزايش 
نسبت به رقــم مصوب سال 1397 معادل 5783 ميليارد ريال 

است.
جمشيدى ادامه داد: سهم اســتان خراسان رضوى از مجموع 
اعتبارات تملك دارايى هاى سرمايه اى استان ها در لايحه بودجه 
ســال آينده، 5,1 درصد بوده و اين رقم نســبت به سهم سال 

گذشته هيچ گونه تغييرى نداشته است.
وى بيان كرد: در لايحه بودجه ســال 1398 اعتبارات تملك 
دارايى هاى ســرمايه اى استان خراســان رضوى اعم از تملك 
دارايى هاى سرمايه اى استانى، ســه درصد حاصل از صادرات 
نفــت خام و گاز طبيعى و همچنين اعتبــارات موضوع 0,27 
درصد ماليات بر ارزش افزوده بوده كه شامل تملك دارايى هاى 
سرمايه اى استانى 21هزار و 939 ميليارد ريال، 3 درصد حاصل 
از صــادرات نفت خام و گازطبيعى به مبلــغ 29 هزار و 878 
ميليارد ريال شــامل يك سوم به مبلغ 38,7 ميليارد ريال، دو 
ســوم به مبلغ 2949 ميليارد ريــال و اعتبارات موضوع 0,27 
درصد ماليات بر ارزش افزوده به مبلغ 601 ميليارد ريال است.

رئيس ســازمان مديريت و برنامه ريزى خراسان رضوى اضافه 
كرد: در لايحه بودجه ســال 1398 بــراى موضوعات ارتقاى 
شــاخص هاى توســعه اقتصادى و تبصــره 18 اعتبارى براى 

استان ها پيش بينى نشده است. 

مديركل هماهنگى امور اقتصادى استاندارى با 
تأكيد به حق مسلم استان خواستار شد

 تبديل منطقه ويژه اقتصادى دوغارون و 
سرخس به مناطق آزاد توليدى -تجارى

قدس: مديركل هماهنگى امور اقتصادى استاندارى خراسان 
رضوى گفت: تبديل منطقه ويژه اقتصادى دوغارون و سرخس 

به مناطق آزاد توليدى - تجارى حق و مطالبه استان است.
على رســوليان در همايش امنيت و توســعه شهرستان هاى 
مرزى استان اظهار داشت: مرز يك مزيت براى استان و كشور 
محسوب مى شــود كه بايد از آن به نحو شايسته اى استفاده 

شود. 
وى افزود: به منظور استفاده بهينه از اين فرصت، تشكيل ستاد 
توسعه شهرستان هاى استان پيشنهاد شده است كه با تشكيل 

آن مى توان تهديدات را به فرصت تبديل كرد. 
مديــر كل هماهنگى امور اقتصادى اســتاندارى خراســان 
رضوى تصريح كرد: قرار گرفتن اســتان در مسير ترانزيت و 
دسترسى آسان به كشورهاى آســياى ميانه، مزيت ديگرى 
محسوب مى شود كه منجر به ترانزيت 2 ميليون و 100 هزار 
تن كالا در ســال گذشته شــد و رتبه برتر كشور را به دست 

آورديم.
رسوليان خاطرنشــان كرد: سهم خراسان رضوى در ترانزيت 
خروجى كشور 19 درصد اســت كه در اين رابطه رتبه برتر 
كشور را كسب كرده ايم.  وى با اشاره به اجراى طرح هاى مهم 
در شهرستان هاى مرزى به منظور تحقق توسعه پايدار، گفت: 
تنها از ســال 95 تاكنون در بخش كشــاورزى 255 ميليارد 

تومان در اين مناطق سرمايه گذارى صورت گرفته است. 
مدير كل هماهنگى امور اقتصادى استاندارى خراسان رضوى 
از نيروى انســانى و معادن غنى موجود در منطقه به عنوان 
يك مزيت ياد كرد كه ظرفيت اشتغال 20 هزار نفر به صورت 

مستقيم و غير مستقيم را دارد. 
رسوليان با بيان اينكه مهم ترين سرمايه گذارى هاى صنعتى 
در مناطق مرزى صورت گرفته است؛ افزود: تكميل خط آهن 
خواف - هرات فرصت بى نظيرى براى ترانزيت كشور و منطقه 

است.

11 ماه پس از حادثه
علت سانحه فرود اضطرارى فوكر

 100 قشم اير در مشهد مشخص شد

قدس:گزارش نهايى سانحه فرود اضطرارى فوكر 100 قشم 
اير كه بهمن پارسال در فرودگاه مشهد فرود اضطرارى داشت 
منتشر شد. در تاريخ 24 دسامبر 2018، سازمان هواپيمايى 
كشورى در گزارش نهايى تحقيقات خود، انتشار گزارش نهايى 
سانحه فرود اضطرارى فوكر 100 قشم اير در مشهد با شماره ثبت
 EP-FQF در بهمن پارســال در فرودگاه مشهد را منتشر 

كرد.
هيئت تحقيق پس از تجزيه و تحليل گزارش ها، علت اصلى 
بروز ســانحه را «ورود آلودگى و جســم خارجى به سيستم 
هيدروليكى هواپيما » در طول چك C در آشيانه فارسكو ذكر 
كرده است كه اين امر سبب ايجاد انسداد در سوپاپ كنترل 

جريان شده است. 
هيئت تحقيق همچنين نبود نظارت هاى كافى در طول دوره 
تعمير و نگهدارى و نداشــتن تجربه كافى كاركنان تعمير و 
نگهدارى شركت مربوطه را از عوامل موثر در بروز اين سانحه 

قلمداد كرده است. 
شايان ذكر است ،در تاريخ 27 بهمن 96، يك فروند هواپيماى 
فوكر 100 شركت قشم اير با شــماره پرواز 1202 و با 104 
سرنشين به علت باز نشــدن ايمن و كامل ارابه فرود سمت 
چپ، مجبور به فرود اضطرارى در باند 31R فرودگاه مشهد 
شــد كه خوشبختانه در اين سانحه آسيبى به مسافران پرواز 

وارد نشد.

آبفاى خراسان شمالى با اشاره به موج سرما 
خواستار شد

  عايق بندى كنتور و لوله هاى آب براى 
جلوگيرى از يخ زدگى

بجنورد- خبرنگار قدس: شــركت آب و فاضلاب خراسان 
شمالى از شهروندان خواست نسبت به عايق بندى لوله هاى آب 

و كنتورها اقدام كنند. 
مدير روابط عمومى شــركت آب و فاضلاب خراسان شمالى 
در گفت و گو با خبرنگار ما گفت: با توجه به شروع فصل سرما 
و احتمال يخ زدگى لوله و كنتورهاى آب منازل، شــهروندان 
محترم نسبت به عايق بندى تأسيسات آب فاضلاب (كنتور، 

لوله ها و شير آلات آب) اقدام كنند. 
مجيد ربانى افزود: شهروندان مى توانند با پوشاندن دور كنتور 
به وسيله پشم شيشه يا گونى، در محفظه كنتور و عايق بندى 
لوله هــاى آب در فضاى باز ســاختمان از هرگونه حادثه اى 

جلوگيرى كنند. 
ربانى اظهار داشت: در صورت بروز هرگونه حادثه در انشعابات 
آب و فاضــلاب، مراتب را به مركز ارتباطــات مردمى 122 

شركت آب و فاضلاب استان خراسان شمالى اعلام كنند.
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نايب رئيس اول اتحاديه پوشاك مشهد در گفت وگو با قدس تشريح كرد

برخورد با عرضه كنندگان پوشاك قاچاق تا تخفيف هاى غيرواقعى

گفت و گو

مهدى توحيدى: همزمان با سراسر 
كشور درمشهد طرح برخورد با عرضه 
كنندگان پوشاك قاچاق توسط اتحاديه وستاد 
مبارزه با قاچاق كالاى خراسان رضوى در حال 

پيگيرى است. 
نايب رئيس اول اتحاديه پوشــاك مشــهد در 
گفت وگو با قدس با اشــاره به اينكه ازسال 96 
واردات پوشــاك براى اشخاص حقيقى ممنوع 
وتنها اشــخاص حقوقى و برند ها مى توانستند 
واردات داشته باشند،اظهارداشت:از ابتداى سال 
97 حتى برند ها و شخصيت ها هم نمى توانند 
واردات پوشاك داشته باشند و واردات پوشاك 

به طور كلى ممنوع شده است.
سيد مهدى لسان طوسى افزود: درحال حاضر 
هر كالا و پوشاكى كه وارد شود و مستندات لازم 

را نداشته باشد، قاچاق محسوب مى شود.
وى تصريح كرد: در خراســان رضوى و مشهد 
همان گونه كه سازمان صنعت،معدن و تجارت 
خواسته اطلاع رسانى لازم را انجام داديم و ستاد 
مبارزه بــا كالاى قاچاق در مناطق مختلف در 
حال پيگيرى است و كالايى كه مستندات لازم 
گمركى را نداشــته باشد تا سه برابر ارزش كالا 
جريمه شده و كالا تحويل ستاد اموال تمليكى 
مى شود؛ اين درحالى است كه مقرر شده اموال 
تمليكى امحا شــده و مجدد وارد چرخه بازار 

نشود.
وى با بيان اينكه، مســئولان و متوليان مربوط 
بايــد مانع قاچاق شــده و از پوشــاك توليد 
داخلى حمايت كنند، افــزود: متولى برخورد 

با فروشــندگان كالا و پوشاك قاچاق، سازمان 
صنعت، معدن و تجارت و ستاد مبارزه با كالاى 
قاچاق است و اتحاديه در خصوص عدم عرضه 

كالاى قاچاق به اعضا اطلاع رسانى مى كند.
نايب رئيس اول اتحاديه پوشاك مشهد در ادامه 
اظهار داشــت: در صورت برخورد با واحدهاى 
عرضه كننده پوشاك قاچاق و جايگزين شدن 
توليد داخلى، كارگر ايرانى به جاى كارگر ترك و 

چينى به كار گرفته مى شود.

 تخفيف هاى غيرواقعى 70 درصدى
وى همچنيــن در خصوص وجود تخفيف هاى 
50 تا 70 درصدى در برخى از فروشــگاه هاى 
سطح شهر با اشاره به اينكه اين تخفيفات قطعاً 
غيرواقعى هستند، ادامه داد: براساس قانون نظام 
صنفى حراج اجناس بايد حداقل از 15 درصد 
زير قيمت خريد شــروع شود، اما از آنجا كه در 
قانون سقفى براى حداكثر تخفيف تعيين نشده 

برخى فروشندگان سوءاستفاده مى كنند.
طوسى ادامه داد: فروشنده اى كه به طور معمول 
20 درصد سود در فروش خود دارد، نمى تواند 
اجناســش را با تخفيف 70 درصد عرضه كند، 
مگر اينكه قصد تغيير شــغل داشته يا در آخر 
فصــل به دليل تغيير ذائقه مشــترى ناچار به 
اعمال تخفيف باشد كه بر اساس قانون صنفى 
سقف مجاز براى اين نوع تخفيف تا 50 درصد 

است.
وى اظهاركرد:ما به هيــچ عنوان تخفيف هاى 
بالاى 50 درصد به واحد هاى صنفى نمى دهيم، 

به طورى كه همه تخفيف ها بررســى شده و 
از فيلتــر اتحاديه عبور مى كند و فروشــگاهى 
كه تخفيف هاى بــالاى 50 درصــد را عنوان 
مى كند، به هيچ عنوان مجوز هاى لازم را ندارد و 

غيرواقعى مى باشد.
وى تأكيد كــرد: با توجه بــه اينكه اجناس و 
پوشاك قيمت هاى بالايى دارند و فروشندگان 
بايد با قيمت هاى بالا اجناس را خريدارى كنند، 
در حال حاضر تمايلى به فروش فوق العاده نيست 
و فروشگاه هايى كه اين گونه تخفيفات را عنوان 

مى كنند، غيرواقعى است.

 نمايشگاه عرضه مستقيم كالا بى معناست
نايب رئيس اول اتحاديه پوشــاك مشــهد در 
خصوص نمايشگاه عرضه مستقيم كالا كه هر 
ســاله در اسفند ماه برگزار مى شود، با اشاره به 

اينكه نمايشــگاه محل نمايش كالا اســت نه 
فروش،گفت:نمايشگاه عرضه مستقيم كالا در 
هيچ كجاى دنيا وجود ندارد و ماهم نبايد داشته 

باشيم.
طوســى افــزود: در ايــن گونه نمايشــگاه ها 
فروشــندگان اجناس بنجلى كه در هيچ واحد 
توليدى و توزيعــى نمى توانند عرضه كنند، با 
قيمت هاى گزاف به مردم مى فروشند؛ چرا كه 
اين اجناس را به صورت استوك و با قيمت هاى 
خيلى پايين خريدارى كرده اند، ولى در نمايشگاه 

با قيمت هاى چند برابرى مى فروشند.
وى با اشــاره به اينكه اين گونه نمايشــگاه ها 
به توليد و توليدكنندگان آســيب مى رساند، 
خاطرنشان كرد: فروشندگان وتوليد كنندگان 
واقعى توان رقابت با كالاهاى استوك را در بازار 

ندارند.
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جالب اينجاست كه 
تيم خبرى كه براى 

پوشش حضور معاون 
وزير دعوت شده بودند 

از مرحله اول بازديد 
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